
1 

 

ZAPISNIK 

sa 7. sjednice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, 

održane 1. juna 2017. godine 

 

 

Sjednica je počela u 9,15 časova. 

Sjednici je predsjedavao Adrijan Vuksanović, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Andrija Nikolić, Daliborka Pejović, Mihailo Anđušić, 
Maja Bakrač i Sanja Vlahović. 

Sjednici nije prisustvovala članica Odbora Marija Ćatović. U svojstvu zamjene člana, sjednici 
je prisustvovao poslanik Obrad Mišo Stanišić. 

Sjednici je prisustvovalo više predstavnika nadležnih ministarstava: Miodrag Radović, 
pregovarač za poglavlja 23 i 24 i sekretar Ministarstva evropskih poslova, Marijana Laković 
Drašković, šefica Radne grupe za poglavlje 23 i generalna direktorica Direktorata za 
pravosuđe u Ministarstvu pravde, Tanja Ostojić, šefica Radne grupe za poglavlje 24 i v.d. 
generalne direktorice Direktorata za međunarodnu saradnju u Ministarstvu unutrašnjih 
poslova, Violeta Berišaj, sekretarka Radne grupe za poglavlje 23 i Miloš Radonjić, sekretar 
Radne grupe za poglavlje 24. 

Sjednici su prisustvovali sekretarka Odbora Marija Maraš i saradnici u Odboru Sanja Bulatović, 
Marija Milošević, Aleksandra Leković i Luka Pejović. 

Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija. 

 

* * * * * *  

  

Predsjednik Odbora Adrijan Vuksanović konstatovao je da postoji kvorum za rad, pa je utvrđen 
sljedeći 

 

D N E V N I    R E D : 

 

- usvajanje zapisnika sa 5. sjednice Odbora – 

- usvajanje zapisnika sa 6. sjednice Odbora – 

1. Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna 
prava za period januar – jun 2016. godine; 

2. Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna 
prava s Operativnim dokumentom za sprečavanje korupcije u oblastima od 
posebnog rizika za period jul – decembar 2016. godine; 

3. Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 24 – Pravda, sloboda i 
bezbjednost za period januar – jun 2016. godine; 

4. Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 24 – Pravda, sloboda i 
bezbjednost za period jul – decembar 2016. godine; 

5. Razno. 

* * * * * * 
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Prije razmatranja tačaka na dnevnom redu, predsjednik Odbora Adrijan Vuksanović pozvao je 
poslanike da se izjasne o zapisnicima sa 5. i 6. sjednice Odbora. Zapisnici su jednoglasno 
usvojeni bez primjedbi. 

Zatim, predsjednik Vuksanović je podsjetio da su adaptirani akcioni planovi za poglavlja 23 i 
24 usvojeni 19. februara 2015. godine, te da je Odbor dosad razmotrio polugodišnje izveštaje 
o realizaciji akcionih planova tokom 2015. godine. On je predložio, a ostali učesnici na sjednici 
se saglasili, da se spoje tačke 1 i 2, i tačke 3 i 4, odnosno da gosti prvo predstave dva 
polugodišnja izvještaja o poglavlju 23, nakon čega će biti otvorena diskusija, a zatim da se 
predstave dva polugodišnja izvještaja za poglavlje 24, nakon čega će opet uslijediti pitanja i 
komentari. 

 

TAČKE 1 i 2 

Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna prava za 
period januar – jun 2016. godine 
Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna prava s 
Operativnim dokumentom za sprečavanje korupcije u oblastima od posebnog rizika za 
period jul – decembar 2016. godine 
 
U uvodnom izlaganju, predsjednik Odbora Adrijan Vuksanović je kazao da je u adaptiranom 
Akcionom planu za poglavlje 23 predviđena realizacija mjera u četiri oblasti: pravosuđe, borba 
protiv korupcije, temeljna prava i saradnja sa NVO, a zatim dao riječ predstavnicima nadležnih 
ministarstava. 

Miodrag Radović, pregovarač za poglavlja 23 i 24 i sekretar Ministarstva evropskih poslova, 
kazao je da je dosad usvojeno sedam polugodišnjih izvještaja o realizaciji akcionih planova za 
ova dva poglavlja, u kojima je konstatovano da je usvojeno preko 60 reformskih zakona i da 
su formirane ključne institucije poput Specijalnog državnog tužilaštva i Agencije za 
sprečavanje korupcije. Kad je u pitanju poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna prava, u prvih šest 
mjeseci 2016. godine je od 262 mjere realizovano ili se kontinuirano realizuje njih 197 odnosno 
81%, djelimično je realizovano 28 odnosno 12%, a nerealizovano je 17 mjera tj. 7%. U drugoj 
polovini godine, od ukupno 257 mjera, realizovano je ili se u kontinuitetu realizuje njih 206 tj. 
81%, djelimično je realizovano 27 mjera ili 11%, a nerealizovane su 24 mjere ili 9%. Radović 
je napomenuo da su neke od nerealizovanih mjera ostvarene početkom 2017. godine, koja 
nije obuhvaćena izvještajima.  

Kad su u pitanju ključne aktivnosti ostvarene u 2016. godini, u oblasti pravosuđa je zaokružen 
normativni okvir donošenjem Zakona o pripravnicima u sudovima i državnom tužilaštvu i 
pravosudnom ispitu, izvršena je racionalizacija pravosudne mreže, završena pilot faza 
stručnog ocjenjivanja u osnovnim tužilaštvima u Cetinju i Nikšiću, te završeni prvi javni oglasi 
po novom sistemu izbora tužilaca i sudija, koji podrazumijeva strožije kriterijume za izbor, gdje 
su izabrana četiri kandidata za tužioce i tri kandidata za sudije. U pogledu borbe protiv 
korupcije, Agencija za sprečavanje korupcije je počela sa radom i donijela sva podzakonska 
akta. Kako je Radović istakao, na osnovu nalaza ove Agencije o postojanju sukoba interesa, 
preko 70 javnih funkcionera je podnijelo ostavke. Takođe, kreiran je poseban nezavisni organ 
koji će upravljati oduzetom imovinom koja je stečena krivičnim djelom, na način da se očuva 
njena vrijednost do kraja sudskog postupka. U oblasti osnovnih prava, donijet je Zakon o 
elektronskim medijima, ojačana prava pritvorenih lica i kapaciteti ključnih institucija poput 
Zaštitnika ljudskih prava i sloboda i Ministarstva za ljudska i manjinska prava. Takođe, 
sprovode se kontinuirane obuke za službenike u pravosuđu, u cilju kvalitetne implementacije 
propisa iz oblasti temeljnih prava. Dalje, Radović je podsjetio da je u drugoj polovini 2016. 
godine prvi put usvojen izvještaj o realizaciji Operativnog dokumenta za sprečavanje korupcije 
u oblastima od posebnog rizika, koji je u isto vrijeme i Aneks Akcionog plana za poglavlje 23 i 
u kojem se izvještava u sedam oblasti: javne nabavke, privatizacija, urbanizam, obrazovanje, 
zdravstvo, lokalna samouprava i policija. Po njegovim riječima, ostvaren je visok nivo 
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realizacije od 73%, dok je djelimično realizovano 9% a nerealizovano 18% mjera iz 
Operativnog dokumenta. 

Marijana Laković Drašković kazala je da je u 2015. i 2016. godini donijet set zakona iz oblasti 
pravosuđa i da je počela implementacija zakonodavnih novina, kao što su promjena koncepta 
izbora tužilaca i sudija, unapređenje sistema disciplinske odgovornosti i poboljšanje sistema 
imenovanja. Takođe, Evropska komisija je u Izvještaju o Crnoj Gori za 2016. godinu ocijenila 
da je zakonodavni okvir dobar i da Crna Gora predstavlja primjer u regionu u oblasti pravosuđa. 
Međutim, Laković Drašković je istakla da treba pričati i o izazovima u implementaciji, koji se 
najviše odnose na opiranje novinama od strane aktera koji treba da ih sprovode. U oblasti 
represije korupcije, ona je kazala da su najveći izazov finansijske istrage, odnosno postupanje 
osnovnih državnih tužilaštava, što je kao izazov prepoznala i Evropska komisija. U oblasti 
ljudskih prava, donijet je Zakon o manjinskim pravima i slobodama, a očekuje se usvajanje 
novog zakona o zabrani diskriminacije, dok su najveći izazovi implementacija zakona i 
kapaciteti institucija koje se bave ljudskim pravima. Kako je ona kazala, unaprijeđeni su 
kapaciteti Zaštitnika ljudskih prava i sloboda i Ministarstva za ljudska i manjinska prava, a na 
tome treba i dalje raditi, i to ne samo na povećanju broja službenika, već i na njihovoj edukaciji 
i povećanju stručnosti. Laković Drašković je dodala da treba ocijeniti i učinak edukativnih 
kampanja u oblasti ljudskih prava, jer se one kontinuirano realizuju, ali nije jasno da li su 
dovoljno učinkovite, jer je podnijeto vrlo malo tužbi zbog diskriminacije. U pogledu slobode 
medija, naglasila je da EK stalno potencira obavezu rasvjetljavanja starih slučajeva napada i 
ubistava novinara. Laković Drašković je završila izlaganje temom torture – u toku je izrada 
idejnog rješenja za izgradnju specijalne zatvorske ustanove u okviru ZIKS-a, a u narednom 
periodu će se raditi i na polju jačanja bezbjednosti ZIKS-a. 

Član Odbora Mihailo Anđušić upitao je kada će biti završen tenderski postupak 
uspostavljanja efikasnog i transparentnog elektronskog sistema za javne nabavke, koji je 
započet. Laković Drašković je odgovorila da tenderska procedura još uvijek nije završena, 
dok je Miodrag Radović dodao da se sa postupkom kasni zbog toga što se planira izmjena 
Zakona o javnim nabavkama i Zakona o upravnom postupku. 

Poslanik Obrad Mišo Stanišić je kazao da opozicione partije zastupaju stav da je Evropska 
komisija zbog Crne Gore uvela novi mehanizam po kojem pregovori o pristupanju počinju 
poglavljima 23 i 24, ali je on naglasio da to nije tako, već je ovaj sistem uveden zbog negativnih 
iskustava u prethodnim proširenjima. On je naglasio da je to zapravo prednost Crne Gore, jer 
država kroz cijeli proces pregovora napreduje u reformama neophodnim za zatvaranje ova 
dva poglavlja. On je istakao uvjerenje da će Vlada u narednom periodu dobro planirati i 
realizovati sve zacrtane ciljeve. 

Članica Odbora Daliborka Pejović je kazala da prilikom razmatranja ovakvih dokumenata 
treba više govoriti o problemima iz izvještaja i predlagati rješenja. Upitala je koliki je iznos 
odštetnih zahtjeva od strane lica čija su prava povrijeđena u postupcima državnih organa – 
policije, tužilaštva i sudstva. U pogledu vraćanja povjerenja u izborni proces, istakla je da 
smatra ključnim da se zna da li će se izborno zakonodavstvo mijenjati u fazama ili odjednom. 
Dodala je da Savjet Evrope u tom pogledu sprovodi intenzivne aktivnosti sa Agencijom za 
sprječavanje korupcije i nevladinim sektorom, tako da treba iskoristiti kapacitete tog otvorenog 
dijaloga i doprinijeti obnavljanju povjerenja u izborni proces. Dalje, poslanica Pejović je kazala 
da bi trebalo da postoji vremenski okvir za jačanje administrativnih kapaciteta koje je 
neophodno u cilju realizacije PPCG-a i drugih strateških dokumenata. Stoga je upitala u kojem 
pravcu ide planiranje jačanja kapaciteta u naredne četiri godine. 

Predsjednik Odbora Adrijan Vuksanović upitao je da li je u narednom periodu planirano 
revidiranje akcionih planova za poglavlja 23 i 24.  

Miodrag Radović se saglasio da je Crna Gora počela pregovore sa EU poglavljima 23 i 24 
zbog negativnih iskustava koje je EU imala sa prethodnim proširenjima, a koji su rezultirali i 
uspostavljanjem mehanizma verifikacije za borbu protiv korupcije za zemlje koje nijesu 
sprovele neophodne reforme. Kako je on dodao, i sistem mjerila je uveden u toku pregovora 
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sa Hrvatskom, a nova pravila će važiti ne samo za Crnu Goru, već i za sve sljedeće kandidate. 
Kad je u pitanju iznos odštetnih zahtjeva građana čija su prava povrijeđena u postupcima 
državnih organa, kazao je da prvo treba definisati period koji je predmet interesovanja, pa se 
traženi podaci mogu dostaviti u kratkom roku. Što se tiče povjerenja u izborni proces, Radović 
je kazao da se Agencija za sprječavanje korupcije na prethodnim izborima pokazala 
sposobnom da prati izborni proces, o čemu svjedoče i pojedine prekršajne prijave koje su 
proistekle iz njihovih analiza. U pogledu jačanja administrativnih kapaciteta, istakao je da kao 
mala administracija sasvim efikasno obavljamo zadatke kao i mnogo veće države, ali i da 
obuke treba da budu kontinuirane i nakon što Crna Gora postane članica EU. Ipak, po 
njegovom mišljenju, državni organi nikada neće biti apsolutno zadovoljni nivoom ljudskih 
kapaciteta, kako zbog fluktuacije kadrova, tako i zbog konstantnog nadograđivanja pravne 
tekovine EU. Što se tiče revizije akcionih planova za poglavlja 23 i 24, inicijalni plan je bio da 
se revizija obavi nakon što Crna Gora dobije završna mjerila za poglavlja, ali se sad razmatra 
mogućnost ranije revizije, kako bi se metodološki stil pisanja prilagodio potrebama crnogorske 
administracije. Naime, mjere su pisane u skladu sa preporukama iz izvještaja o skriningu, a 
sada ih treba i upoređivati sa privremenim mjerilima. Zbog preciznosti i usklađivanja sa 
privremenim mjerilima, moguća je revizija akcionih planova u narednim mjesecima. 

Marijana Laković Drašković se saglasila sa poslanicom Pejović da treba pričati o izazovima 
u implementaciji – kad su u pitanju administrativni kapaciteti, istakla je da se sistem 
ocjenjivanja državnih službenika uglavnom ne primjenjuje na adekvatan način, i da postoji 
problem neravnomjernog raspoređivanja zadataka. Što se tiče revizije akcionih planova, 
saglasila se da je najefikasniji način, bez ulaženja u reviziju kompletnih dokumenata, planiranje 
budućih aktivnosti po privremenim mjerilima. 

Pošto više nije bilo prijavljenih za diskusiju, prešlo se na narednu tačku dnevnog reda.  

 

TAČKE 3 i 4 
Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 24, za period januar – jun 2016. godine; 
Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za poglavlje 24, za period jul – decembar 2016. 
godine 

Predsjednik Odbora Adrijan Vuksanović kazao je da je u adaptiranom Akcionom planu za 
poglavlje 24 predviđena realizacija mjera u deset oblasti: migracije, azil, vizna politika, spoljne 
granice i šengenska pravna tekovina, pravosudna saradnja u građanskim i krivičnim stvarima, 
policijska saradnja i borba protiv organizovanog kriminala, borba protiv terorizma, suzbijanje 
zloupotreba droga, carinska saradnja i falsifikovanje eura, a zatim dao riječ sekretaru 
Radoviću. 

Miodrag Radović je kazao da je u prvoj polovini godine od 186 predviđenih mjera realizovano 
ili se kontinuirano realizuje njih 149 (80%), djelimično je realizovano 19 mjera (10%), a nije 
realizovano 18 mjera (10%). U drugoj polovini godine, od 212 predviđenih mjera realizovano 
je ili se u kontinuitetu realizuje 159 mjera (75%), djelimično 23 mjere (11%), a nije realizovano 
30 mjera (14%). U oblasti migracije i azila, kojima EU posvećuje naročitu pažnju zbog 
migracione krize, donijeta je Strategija za reintegraciju lica vraćenih na osnovu sporazuma o 
readmisiji za period 2016 – 2020 sa Akcionim planom, kao i izmjene i dopune Porodičnog 
zakona u dijelu prava migranata. U oblasti azila, donijet je Zakon o međunarodnoj i privremenoj 
zaštiti stranaca. Prethodnu godinu je obilježio značajan pad broja tražilaca azila – dok ih je 
2014. godine bilo preko 2000, u prethodnoj godini ih je bilo svega 335. Radović je napomenuo 
da je u Crnoj Gori karakter tražilaca azila tranzitni, te da su u saradnji sa EU razvijeni dobri 
kapaciteti za njihov prijem. Što se tiče oblasti vanjskih granica i Šengenskog sporazuma, 
donijet je najvažniji dokument u ovoj oblasti – Šengenski akcioni plan – koji je EU ocijenila kao 
veoma dobar.  

U oblasti pravosudne saradnje u građanskim i krivičnim stvarima, u maju 2016. godine je 
potpisan sporazum sa Eurojust-om. U oblasti policijske saradnje, nakon potpisivanja 
Operativnog sporazuma o saradnji sa Europolom, omogućena je razmjena povjerljivih 
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podataka putem SIENA linka. Što se tiče borbe protiv organizovanog kriminala, donijet je 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o odgovornosti pravnih lica za krivična djela i instaliran 
informacioni sistem u Specijalnom državnom tužilaštvu, čime je započet proces informacionog 
povezivanja organa za sprovođenje zakona. U oblasti suzbijanja droga, saradnja među 
državnim organima i sa drugim državama je rezultirala drastičnim porastom zaplijene narkotika 
unutar i na granicama države – sa 237 kilograma 2015. godine na 2723 kilograma u 2016. 
godini.  

Kad su u pitanju nerealizovane mjere, Zakon o strancima je usvojen početkom 2017. godine, 
a kašnjenje u usvajanju ovog zakona je bilo prouzrokovano kadrovskim promjenama i 
izmjenama u pravnoj tekovini EU. Sa usvajanjem Zakona o međunarodnoj i privremenoj zaštiti 
stranaca se takođe kasnilo, ali je usvojen u drugoj polovini 2016. godine. Takođe, veliki broj 
drugih nerealizovanih mjera je bio vezan za donošenje ovog akta. Šengenski akcioni plan je 
takođe bio predviđen za prvu polovinu godine, a usvojen u drugoj polovini. Radović je istakao 
da je crnogorska administracija odlično završila svoj posao, ali da je zbog migracione krize 
izostala ekspertska pomoć iz EU, koja je bila predviđena za izradu ovih predloga zakona. 

Tanja Ostojić, šefica Radne grupe za poglavlje 24, saglasila se da je u budućem periodu 
neophodno staviti fokus na izazove koji predstoje, kao i intenzivirati međuinstitucionalnu 
saradnju u cilju prevazilaženja tih izazova. Takođe, imajući u vidu da je veliki broj mjera iz 
Akcionog plana za poglavlje 24 realizovan, saglasila se da je neophodno adaptirati ovaj 
dokument sa ciljem definisanja novih mjera. Dodala je da u vrijeme kreiranja akcionih planova 
pitanja migracije, azila i terorizma nijesu bila aktuelna, a sada se baš u ovim oblastima traži 
pojačano preventivno djelovanje. Ostojić je ponovo naglasila važnost međuinstitucionalne 
saradnje kako bi se došlo do dobrog bilansa rezultata u oblasti pravde, slobode i bezbjednosti. 

Članica Odbora Daliborka Pejović je upitala da li je Ministarstvo vanjskih poslova planiralo 
kreiranje nekog konkretnog rješenja za građane Irana koji planiraju posjetu Crnoj Gori, pošto 
je zbog bezbjednosnih rizika u Turskoj njima otežan postupak dobijanja vize u tamošnjoj 
crnogorskoj ambasadi. Ona je podsjetila da je iransko tržište veoma interesantno, kako 
turističkoj privredi tako i zbog moguće privredne saradnje. Takođe, upitala je da li je suspenzija 
Šengenskog sistema zbog migratorne krize u bilo kojem smislu uticala na Crnu Goru. 

Članica Odbora Sanja Vlahović pohvalila je rad pregovaračke strukture u poglavljima koja se 
tiču vladavine prava i saglasila se o tome da je neophodno više govoriti o predstojećim   
izazovima koji koče realizaciju obaveza, što bi doprinijelo i konstruktivnijoj ulozi Odbora. 

Član Odbora Mihailo Anđušić je upitao da li je Vlada definisala sveukupni plan angažovanja 
eksperata iz EU za podršku u usklađivanju zakonodavstva, uključujući i troškove koje to 
angažovanje podrazumijeva. 

Miodrag Radović je povodom izdavanja viza iranskim državljanima kazao da bi se rješenje 
moglo naći u komunikaciji sa ambasadama drugih zemalja, za šta je neophodan međunarodni 
sporazum. Dodao je da Ministarstvo vanjskih poslova trenutno radi na uspostavljanju 
informacionog sistema koji će proces izdavanja viza učiniti bezbjednijim. Kad je u pitanju 
Šengenski režim u kontekstu migrantske krize, kazao je da trenutna dešavanja nemaju uticaj 
na Crnu Goru – crnogorski građani su i dalje oslobođeni viza za odlazak u zemlje Šengena, a 
administracija kontinuirano sprovodi reforme, kroz definisanje granica sa susjedima, 
zarušavanje alternativnih puteva i kreiranje novih informacionih sistema. U pogledu 
predstojećih izazova u implementaciji akcionih planova, kazao je da su oni vidljivi kroz 
nerealizovane mjere i kašnjenje u sprovođenju, ali da su to izazovi koji se mogu prevazići. Što 
se tiče planiranja ekspertske podrške, Ministarstvo pravi godišnje TAIEX mape, sa rokovima i 
modalitetima ekpertske podrške. Pored TAIEX-a, postoje i razni oblici bilateralne saradnje sa 
državama EU, pa su tako u Crnoj Gori boravili ekspert iz Njemačke u Ministarstvu pravde, 
ekspert iz Francuske u Ministarstvu unutrašnjih poslova i ekspert iz Mađarske u Ministarstvu 
za ljudska i manjinska prava. Pored toga, EU i države članice su uvijek otvorene za pružanje 
ekspertske podrške u slučaju iznenadnih izmjena zakona i drugih akata. 
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Pošto više nije bilo zainteresovanih za raspravu, predsjednik Odbora je zahvalio 
predstavnicima Vlade i prešlo se na tačku Razno. 

 

TAČKA 5 
Razno 
 
Predsjednik Odbora Adrijan Vuksanović podsjetio je da su članovi Odbora u aprilu i maju 
posjetili Gimnaziju „30. septembar“ u Rožajama i SMŠ „Mladost“ u Tivtu, gdje su sa učenicima 
razgovarali o evropskim vrijednostima i procesu pristupanja Crne Gore EU. Pored toga, na 
sastancima sa predstavnicima lokalnih samouprava u Rožajama i Tivtu bilo je riječi o 
iskustvima u korišćenju pretpristupnih fondova EU i o problemu obezbjeđivanja sredstava za 
pretfinansiranje i kofinansiranje projekata, pa su jedno pitanje predsjedniku Vlade na 
Premijerskom satu i dva poslanička pitanja bila posvećena upravo ovim pitanjima. Vuksanović 
je takođe podsjetio da je delegacija Odbora učestvovala na 57. plenarnom zasijedanju 
COSAC-a, koje je krajem maja održano na Malti.  

Dalje, predsjednik Vuksanović je kazao da Odbor planira organizaciju konsultacija sa 
predstavnicima opština, na temu korišćenja fondova EU na lokalnom nivou, u utorak 6. juna. 
Prema Planu rada Odbora za 2017. godinu, u narednom periodu treba organizovati sjednicu 
Odbora na kojoj će biti razmotrene Informacije o programima podrške EU Crnoj Gori u 2015. i 
2016. godini. U susret sjednici, konsultacije sa opštinama će poslužiti da se poslanici upoznaju 
sa ljudskim i finansijskim kapacitetima opština za korišćenje IPA sredstava. Članovi Odbora 
su se dogovorili da na konsultacijama učestvuju poslanici Vuksanović, Vlahović, Pejović i 
Anđušić. 

Zatim, predsjednik Odbora je obavijestio da će u srijedu 7. juna delegacija češkog Senata 
boraviti u posjeti Crnoj Gori, u okviru koje je predviđen zajednički sastanak sa Odborom za 
evropske integracije i Odborom za bezbjednost i odbranu. Dogovoreno je da delegaciju 
Odbora čine poslanici Vuksanović, Nikolić i Anđušić. Zatim, podsjetio je da će u narednom 
periodu Odbor imati i sjednice zatvorene za javnost na kojima će razmatrati nacrte 
pregovaračkih pozicija za preostala pregovaračka poglavlja, pa su članovi potpisali izjave 
kojima se obavezuju na čuvanje tajnih podataka iz dokumenata sa oznakom „interno“, kojima 
će imati pristup u toku tih sjednica. Na kraju, predsjednik Vuksanović je ukazao na predlog 
Sekretarijata o modelu za praćenje realizacije Programa o pristupanju Crne Gore EU (PPCG) 
za period 2017 – 2018. godine, sa aspekta skupštinske procedure, te dao riječ sekretarki 
Odbora Mariji Maraš. 

Sekretarka Marija Maraš je predstavila model koji je osmislio Sekretarijat, a koji za cilj ima da 
prati u okviru skupštinske procedure u kojoj su fazi predlozi zakona čije je usvajanje predviđeno 
PPCG-om. Imajući u vidu da Vlada u kvartalnim izvještajima prati realizaciju samo u okviru 
svojih nadležnosti, odnosno do momenta utvrđivanja predloga zakona, ovaj model bi pružio 
sistematizovanu informaciju o tome koji je status tih predloga zakona u Skupštini. Kako je rekla 
sekretarka Maraš, sekretarijati matičnih odbora imali bi obavezu da dostave informacije o fazi 
u kojoj se nalazi svaki predlog zakona iz procesa evropskih integracija, nakon čega bi Odbor 
za evropske integracije te informacije sistematizovao i upućivao Kolegijumu predsjednika 
Skupštine. Maraš je naglasila da bi time Skupština značajno doprinijela bržoj realizaciji 
obaveza iz procesa pregovora Crne Gore sa EU. 

Član Odbora Andrija Nikolić je kazao da poslanici treba da doprinesu unapređenju procesa 
integracije Crne Gore u EU i kroz pojednostavljenje terminologije kojom se služe, kako bi svi 
aspekti ovog procesa bili razumljiviji građanima. On je istakao da su informacije koje dobijaju 
poslanici nekada suviše birokratske, što i njima otežava obavezu da te informacije učine 
prijemčivijim medijima i građanima. 

Predsjednik Vuksanović je kazao da je na svakom poslaniku da što brže usvoji birokratsku 
terminologiju i da zna da je prilagodi javnosti kojoj se obraća. Izrazio je zadovoljstvo zbog 
inicijative Sekretarijata za praćenje realizacije PPCG-a, koja će svakako značiti više obaveza 
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za same službenike, i istakao da će ova inicijativa sigurno unaprijediti rad Skupštine. Članovi 
Odbora su se saglasili da se predstavljeni model praćenja realizacije PPCG-a uputi Kolegijumu 
predsjednika Skupštine.  

Kako više nije bilo prijavljenih za raspravu, sjednica je zaključena u 10,45 časova.   

 

 

SEKRETARKA ODBORA 

 

Marija Maraš s.r. 

PREDSJEDNIK ODBORA 

 

Adrijan Vuksanović s.r. 


